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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Üres a kassza? Nem kapnak előleget a gazdák?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az őszi vetések terméshozama várhatóan alacsonyabb lesz az előző éveknél, emiatt rengeteg plusz 
költség lépett fel a mezőgazdaságban. A szállítási és értékesítési problémák – gondolok itt a szinte 
minden terményt érintő alacsony felvásárlási árakra – pedig csak még súlyosabbá teszik a helyzetet.

Erre a Kormány rátesz még egy lapáttal és bejelentik, hogy a „gazdák érdekében” az 
előfinanszírozási rendszert kicsit átszabják, és kiveszik ezen jogcím hatálya alól a zöldítést, 
valamint egyes termeléshez kötött és több vidékfejlesztési támogatási kategóriát is. A hatósági 
ellenőrzések a mai napig nem fejeződtek be, amivel 7-8 ezer gazda kerül még kellemetlenebb 
helyzetbe. A sok éves gyakorlat alapján a szokásos évi adategyeztetések október közepéig le 
szoktak zajlani, idén ez is csúszásban van. Az Államkincstárnál azt mondják, hogy jövő év június 
30-a a végső kifizetési határidő, ami tényszerű, de nagyon-nagyon messze van a gazdabarát 
állásponttól. A gazdatársadalom többsége aggódva várja a szokásos előleget, amely gazdálkodásuk 
alapja, üzleti tervük szerves része volt ezidáig.

Mindezek alapján kérdezem a Tisztelt Miniszter Urat, hogy mi az oka az uniós tagságunk 
kezdete óta példa nélküli csúszásnak? Miért csökkentették az előfinanszírozások mértékét? 
Miért vették el ennek lehetőségét bizonyos támogatási körökben? Hogyan fogják kárpótolni a 
gazdákat? Mi lesz azokkal, akik így nem tudják megkezdeni a jövő évi gazdálkodást, illetve 
annak előkészületeit? Helyreáll a rend? Amennyiben igen, az mikorra várható? 

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. november 23.

Tisztelettel,



Magyar Zoltán

országgyűlési képviselő

1


